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IZJAVE PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE 

NA OGLEDU POTEKA SANACIJE PO NEURJU 
(Gozd nad Kamnikom, 24. julij 2008) 

 

DENIS OŠTIR (POP TV): Gospod premier, kako ste zadovoljni s to prvo fazo sanacije po neurju? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ta prva faza sanacije je bila dokaj hitra in tudi uspešna. Vidi 
se, da so vse službe delovale organizirano, da je občina takoj v okviru svojih pristojnosti pristopila k 
delu. Župan me je tudi seznanil s koraki v naslednjih dneh, ko bo komisija, ki je bila oblikovana, delila 
tudi solidarnostno pomoč, ki je bila zbrana. In tukaj je zelo pomembno, da bo delo hitro in 
transparentno.  Mislim, da so dobro organizirani, vsaj po tej predstavitvi. Zdaj po teh dneh že lahko 
rečemo, da je škoda dejansko velika, da je ta prva faza, ko je šlo za pokrivanje streh, popravljanja 
ostrešij, tudi nadzidavo vsega tega, kar je bilo porušeno, s to solidarnostno pomočjo - samo tukaj v tej 
vasi je čez vikend delalo nekaj sto prostovoljcev- se na nek način vzpostavilo dokaj normalne razmere 
za življenje.  
 
Vendar pa seveda stvar še ni zaključena. Še veliko dela, truda bo potrebno tukaj vložiti. Tudi tukaj 
vidimo ljudi, ki pridno delajo. Vendar pa tisto, kar razveseljuje ob tem drugem obisku, je to, da se vidi 
več optimizma, da je bil tisti prvi šok premagan, in da se tudi že vidi luč na koncu tunela. V veliki meri 
zahvaljujoč tudi tej veliki slovenski solidarnosti, ki je prišla do izraza po tej ujmi. Tukaj dejansko velja 
zahvala vsem - najprej tistim, ki so prvi priskočili na pomoč, od gasilcev, civilne zaščite, občine, 
sorodnikov, prostovoljcev, ki so fizično pomagali, rotarijanci, recimo, iz občine Kamnik so bili tukaj zelo 
pridni v tej prvi pomoči in tej fazi sanacije in seveda tudi solidarnost ljudi, ki so darovali sredstva za 
Rdeči križ in Karitas, potem preko koncerta, ki ga je organizirala slovenska televizija. Kaže, da se bo 
zbralo kar dovolj sredstev za to prvo socialno pomoč. Vendar za neko znatnejšo pomoč, ki je potrebna 
zato, da se stvari vrnejo v neko normalno stanje, da se vsi objekti sanirajo in da se dejansko zagotovi 
normalne razmere za življenje in delo vseh prizadetih, v krajih in vseh zaselkih, pa bo potrebno še 
zbirati. 
 
Vlada bo v drugi polovici avgusta obravnavala sumarno poročilo o odpravljanju posledic tega neurja in 
takrat bomo tudi sklepali o morebitnih dodatnih sredstvih, ki bodo potrebna in jih bomo skušali 
zagotoviti iz rezerv in prerazporeditvijo sredstev med proračunskimi postavkami na tista mesta, kjer se 
bo pokazalo, da so ta sredstva najbolj potrebna. 
 
DENIS OŠTIR (POP TV): Pa bo vlada zaprosila za sredstva iz solidarnostnega sklada Evropske unije? 
Tudi ta možnost obstaja, kajne? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Po dosedanjih ocenah je to težko reči, tudi glede na to, da 
številke, ki jih imamo do sedaj, še niso dokončne. V kolikor bodo dokončne številke dosegle limit, ki ga 
postavlja evropska regulativa, bomo to zagotovo storili. 
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DENIS OŠTIR (POP TV): Še eno aktualno vprašanje, gospod premier. Opozicija je danes dejala 
oziroma od Banke Slovenije zahteva poročilo o posojilih, ki so bila dana za menedžerske odkupe za 
izstavo delnic. Pravijo, da brez tega poročila Banke Slovenije ponedeljkova izredna protitajkunska seja 
ni možna in da bi bila v nasprotnem primeru izključno oglas za vlado. Zdaj me pa zanima vaš 
komentar?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ti podatki tudi mene zanimajo, tako da bom zelo vesel, če bo 
Banka Slovenije pripravila to poročilo. Zaenkrat se ve za en takšen primer, ko je Nova ljubljanska banka 
v bistvu omogočala menedžerske odkupe v povezanih podjetjih Pivovarne Laško. Vendar je to uprava 
te banke naredila brez soglasja nadzornega sveta. 
 
DENIS OŠTIR (POP TV): Opozicija očita, da je dokapitalizacija, ki jo je opravila država v teh dveh 
bankah tudi omogočila te razmeroma velike kredite? Ali to drži oziroma, kakšni so vaši podatki, s 
katerimi razpolagate v tem trenutku? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da to ne drži. Že laičen pogled na splošno stanje v 
bančništvu v Evropi, svetu, in seveda tudi v Sloveniji, kaže na to, da so dokapitalizacijska sredstva 
potrebna za normalne razvojne funkcije, za normalno funkcioniranje bank. Vendar ima o tem konkretne 
podatke Banka Slovenije, ki določa, kakšne morajo biti rezerve posamičnih bank, zato da normalno 
poslujejo. 
 
SLAVKA BRAJOVIČ HAJDENKUMER (TV SLOVENIJA): Smem še jaz eno aktualno vprašanje glede 
hotela Korotan? Lahko vlada kakorkoli prepreči njegovo prodajo? Se pravi, ta Slovenski dom. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, ne vem, zakaj bi ta vlada bila tista, ki bi kaj 
preprečevala. Tukaj je šlo za pogajanja v prejšnjih mesecih, lahko rečemo tudi letih, med ministrstvom 
za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo in pa lastniki oziroma solastniki te stavbe. Vendar je ta vlada v 
tej fazi soočena z različnimi protislovnimi informacijami, tudi z različnimi ocenami prave vrednosti. 
Dokler se ne zagotovi popolna transparentnost, seveda vlada ne more odobriti od nikjer petih milijonov 
evrov sredstev za finance. Vendar, kar se nas tiče, zadeva še ni končana. In enostavno gre pri teh 
napovedih, da se bo to kar prodalo, po mojem mnenju, za pritisk lastnikov, ki skušajo izsiliti čim višjo 
ceno. Vendar pa vlada nima svojega denarja, to je denar davkoplačevalcev in zato moramo z njim 
ravnati skrbno in se obnašati racionalno.    
 
SLAVKA BRAJOVIČ HAJDENKUMER (TV SLOVENIJA): Še eno vprašanje, ta sredstva naj bi prišla 
čimprej, naj bi bila razdeljena transparentno, z opozorili župana Smolnikarja. Ali lahko napovemo, v 
kakšnem obdobju bi ti ljudje tukaj lahko dobili finančno pomoč? Vemo, nekaj sredstev je preko 
humanitarnih organizacij. Torej, kakšen je ta časovni rok? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, zaenkrat se je zbralo kar nekaj sredstev. Ne toliko, da bi 
ta sredstva zadoščala za nadomestilo vse škode. Vendar za tisto prvo pomoč, še posebej tem, ki so 
socialno prizadeti, je sredstev dovolj in jih je treba čimprej transparentno razdeliti. Občina se tega 
zaveda. Vlada se je zavestno odločila, glede na dosedanje izkušnje, da teh sredstev ne bo delila neka 
državna agencija, ali karkoli, kar bi samo podaljšalo čas in zmanjšalo možnost za večjo 
transparentnost, ampak da bodo o tem odločale komisije v okviru občin, kjer so se zbirali vsi podatki. 
Tudi obe krovni humanitarni organizaciji, Rdeči križ in Karitas, delita to pomoč na ta način. In župan 
občine Kamnik, gospod Smolnikar me je obvestil, da sta obe organizaciji vključeni v to občinsko 
komisijo, kar po mojem mnenju zagotavlja popolno transparentnost in tudi zadostno hitro pomoč. Ta 
komisija naj bi se sestala in začela že naslednji teden. Znani so podatki o ocenah škode in o možnostih 
za delitev te pomoči in jaz mislim, da bo to šlo relativno hitro. Hvala lepa. 
 


